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Styrelsemöte 
 
Tid: 25 mars 2025 kl. 19.00–21.15. Plats: Hemma hos Lars Klasén. 

Närvarande: Lars Klasén, Mats Johansson, Lars Ljungdahl, Max Köster, Anne Kawecki, Olof 

Näslund 

1. Mötets öppnande 

Lars Klasén öppnade mötet och dagordningen godkändes. 

2. Val av ordförande, sekreterare och justerare för mötet  

Anne Kawecki valdes till ordförande, Max Köster till sekreterare. Mats Johansson och Lars Klasén 

valdes till justerare. 

3. Föregående mötesprotokoll 

Godkändes. 

4. Inkommet (post, email, Facebook, tel)  

- Medlemmarna Jaan Cortobius, Kerstin Örhner, Staffan Ingeland i lokalföreningen har 

undertecknat en motion till årets riksstämma med rubriken ”Fred & Hållbar utveckling!” 

Från Jaan Cortobius har vi också fått en förfrågan via mejl (1 mars) om att antingen ordna ett 

medlemsmöte i Södertälje under mars/april för att behandla/diskutera motionen eller att ordna 

ett öppet möte på temat "Fredens betydelse för att rädda miljön och klimatet". 

- En person (student) har larmat om en ny skogsavverkning i ett område i Salems kommun 

mellan Viksberg och Bockholmssättra. Lars informerade Bo Ljungberg, vice ordf. i 

Naturskyddsföreningeni Botkyrka-Salem om detta för ev. åtgärd. 

- Vid besvarandet av remissen angående bergtäkten i Sjuenda 2:1 hade vi kontakt med 

Rovdjursföreningen. I korrespondensen blev vi erbjudna att följa med på deras vandringar som 

ofta sker i Sjunda och nära Sörmlandsleden. Man kan kontakta Elisabet Jonsson vid 

Rovdjursföreningen elisabet.jonsson@rovdjur.se om man är intresserad.  

 

5. Ekonomi 

Inget nytt att meddela. 

 

6. Rapporter 

- Lokala SVT-nyheter (både filmat inslag och webbartikel) har uppmärksammat att Trafikverket 

och Nykvarnskommun får riva bäverdammar och avliva en del av bäverstammen vid Mörby 

industriområde. Anledningen är att bäver i område riskerar att underminera en banvall för 

järnvägen. Thomas Sjödin, medlem i Nykvarn, uttalade kritik mot beslutet. Han uppgavs i 

nyhetsinslaget lite missvisande representera ”Naturskyddsföreningen Nykvarn”. Tre 

medlemmar från vår styrelse samt ytterligare en medlem från Nykvarn deltog också vid 

filminspelningen men förekom inte i inslaget. 

- Föreningen har svarat Jaan Cortobius mfl  (genom Lars Klasén) om att anordna ett lokalt möte 

för att diskutera deras motion till Riksstämman, alternativt att ordna ett möte på temat 

"Fredens betydelse för att rädda miljön och klimatet" (se Inkommet i detta protokoll). Vår 

förening har avböjt samarbete med hänvisning till att vi som lokalavdelning bör prioritera vårt 

kärnuppdrag (värnandet av vår natur, miljö och klimat).  

Även när det gäller motionen till riksstämman så har vi meddelat att vi inte anser att frågorna 

som nämns i motionen ska prioriteras. Som lokalförening vill vi ha fokus på andra frågor än 

just fredsarbetet.  

mailto:elisabet.jonsson@rovdjur.se
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- Enligt Länstidningen är arbetet i full gång med att återställa naturen och bortforsla dumpat 

avfall i en tomt i Skarlunda vid sjön Uttran. Bl a hade en väg anlagts genom skogen ner till 

sjön. Detta är en viktig återföring på föreningens arbete som startade redan 2018 av Lars 

Klasén (som agerat privat redan 2017). 

- Inlämnad remiss den 2025-03-10 till Länsstyrelsen. Sjuenda 2:1, en föreslagen bergtäkt mellan 

Mölnbo och Järna (ansvariga Kerstin, Mats, Max och Lars K).  

- Inlämnat yttrande vid samråd 2025-02-20. Planprogram Mörby 7. Ett planerat industri- eller 

logistikcenter i den del av tidigare regementet i Almnäs som ligger i Nykvarns kommun 

(ansvariga Lars L, Anne, Kerstin, Mats m fl. Yttrandet formulerades av Lars K och Alf 

Claeson, medlem i Nykvarn). 

- Inlämnade synpunkter vid samråd 2025-03-11. Björnfoten 1:54, Sandviken, Enhörna. Plan på 

byggandet av ett bostadsområde i lantlig miljö (ansvarig Lars K).   

- Skogsnätverket inom Naturskyddsföreningen hade digitalt möte den 19/3. Mats och Lars K 

deltog bland 140 andra. 

Mycket material finns att ta del av från detta möte: 

Intro nya handledningen.pdf 

Kartverktyg.pdf 

Genomgång av kartverktyget (ligger endast ute i 2 månader efter mötet): Skogsnätverksträff_ 

Inventering och karttjänster-20250319_191502-Mötesinspelning.mp4  

 

 

 

7. Remisser 

- 2025-04-11 Samråd förslag till detaljplan för Karleby 2:9 m fl Igelstaverket.  

Igelstaverkets önskar bla utöka befintliga Igelstahamnen och bygga nya 

angöringsmöjligheter för lossning av koldioxid samt rätta till planstridiga åtgärder. 

Vidare ska trafiksituationen på Nynäsvägen mellan Igelstaverket och Igelstahamnen 

anpassas till verksamhetens krav. Detta medför att en ny sträckning av Nynäsvägen 

öster om Igelstaverket prövas samtidigt som en gång- och cykelväg förbi Igelstaverket 

ska kunna möjliggöras.  

Samrådsmöte kommer att hållas i Södertälje stadshus 2025-03-26 kl 17.30-19.30. 

Under mötet finns representanter från Södertälje kommun på plats för att svara på 

frågor.  
 

 

8. Genomförda aktiviteter 

- 20/2 Föredrag ”PFAS – är det verkligen så farligt?”. Cecilia Hedfors, sakkunnig miljögifter på 

Riksföreningen kom till stadshuset. Cirka 25 aktiva åhörare kom. En sammanfattning av mötet 

finns på föreningens webbsida.  

- 11/3, föreningens årsmöte med fika och bokbord. Ett 20-tal medlemmar dök upp. Jonatan 

Borling från Naturskyddsföreningen i Stockholms län presenterade sig och meddelade att man 

gärna får höra av sig till honom. 

- 11/3 Föredrag ”Återvinning - vem bryr sig?” kl 19.00-20.00 i stadshuset direkt efter årsmötet. 

Vesa Hiltula, VD Telge Återvinning Telge Återvinning höll föredraget ”Från insamlare till 

resursleverantör”. En sammanfattning av föredraget finns på föreningens webbsida.  

 

9. Kommande aktiviteter 

29/3 Vandring i nya Uddaberget (repris!). Guide Mari Nilsson, Södertäljes kommunekolog. Samarr. 

med Naturskyddsföreningen i Botkyrka-Salem. 

https://mail-ac.naturskyddsforeningen.se/lt.php?x=3DZy~GDJJIWfEH8szQ~IUuKe2q3RjNXvj-1lYHPMJFjL68B70Uy.0uJx1H3zitLyjfYxYXEWJnOf6X3
https://mail-ac.naturskyddsforeningen.se/lt.php?x=3DZy~GDJJIWfEH8szQ~IUuKe2q3RjNXvj-1lYHPMJFjL68B70Uy.0uJx1H3zitLyjfYxYXEWJnOf6X7
https://mail-ac.naturskyddsforeningen.se/lt.php?x=3DZy~GDJJIWfEH8szQ~IUuKe2q3RjNXvj-1lYHPMJFjL68B70Uy.0uJx1H3zitLyjfYxYXEWJnOf6X_
https://mail-ac.naturskyddsforeningen.se/lt.php?x=3DZy~GDJJIWfEH8szQ~IUuKe2q3RjNXvj-1lYHPMJFjL68B70Uy.0uJx1H3zitLyjfYxYXEWJnOf6X_


Sid 3(3) 

2/4 Föredrag ”Våtmarker – den nya älsklingen (?)”. Med Anna Froster, biolog, journalist och 

författare till Naturskyddsföreningens årsbok ”Våtmarker”. Samarr. med Södertälje stadsbibliotek. Fel 

tid i det tryckta programmet - rätt tid är 17.30 – 19.00!  

6/4 Vandring i Ekholmens naturreservat och Natura 2000-område i Botkyrka. Samarr. med 

Naturskyddsföreningen i Botkyrka-Salem. Guide är Bo Ljungberg från Botkyrka-Salem. 

26/4 Strandstädning längs Snäckviken. Alenka ansvarar. 

4/5 Fågelskådningens dag, Tullgarn. Guide är Petter Kylefors från SOF, Södertälje ornitologiska 

förening. Samarrangemang med SOF. 

24/5 Hökmossen – värnad plats i Nykvarn. Guide är Åke Andersson, Nykvarn.  

13-14 juni, Riksmöte i Gävle. Öppet för alla.  

6/9 kl 10.00 (förslag) Klimatvandring (tillsammans med Sv. kyrkan, Equmeniakyrkan, 

Klimatvandra.se m fl). med start på Stortorget. 

22/10 Seniordagen i Södertälje stadshus. Lars K deltar. 

10. Övrigt 

 

- Styrelsen uppmanar fler medlemmar att bevaka områden som vi är bekanta med eller har 

annat skäl till att hålla koll på (t ex med hjälp av https://avverkningskoll.se/).  

Skogsnätverket eller Skogsgruppen inom Riks har kurser om inventeringar; men sådana kan fö 

utföras på egen hand, där man dokumenterar resultatet i artportalen.se. Det finns även andra 

grupper inom Naturskyddsföreningen som man gärna får engagera sig i.  

Ett tips är också skogsmonitor.se. 

Om man vill inleda med att utbilda sig så finns ett bra digitalt material från Skogsnätverket 

inom Naturskyddsföreningen. Se under Rapporter här ovan. 

- En särskild skogsgrupp bör bildas eller en skogsansvarig utses inom föreningen 

föreslår Lars K. Vi behöver någon som håller samman detta arbete.  

- En särskild programansvarig bör utses som huvudansvarig för utformning och 

marknadsföring av höst- och vårprogrammen. Mötet beslutade att Olof  Näslund blir 

sammanhållande för arbetet. Programfrågorna kommer dock även i framtiden att 

utgöra en del av styrelsemötena.  
 

11. Nästa möte med styrelsen 

Nästa möte blir kl 19.00 tisdagen den 29 april. Vi ses hemma hos Max Köster, Hildurvägen 1B i 

Pershagen. Ett särskilt pass under mötet kommer att avdelas till vårt program.  

 

Sekreterare: 

Max Köster 

 

Justeras: 

 

 

 

 

Mats Johansson Lars Klasén 

https://avverkningskoll.se/
https://artportalen.se/
https://www.skogsmonitor.se/

